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ZAPISNIK 

 

Drugi sastanak Sektorskog nadzornog odbora za Operativni program za razvoj ljudskih 

potencijala prema Okvirnom sporazumu za program IPA održan je u Zagrebu 4. lipnja 

2008 (10:00-12:00). 

 

Uvodne izjave i prihvaćanje dnevnoga reda 

Sastankom su zajednički predsjedali g. Denis Kennedy, zamjenik voditelja odjela u 

Općoj upravi za zapošljavanje Europske komisije, i gđa Vera Babić, državna tajnica za 

rad u Ministarstvu gospodarstva, rada i poduzetništva Republike Hrvatske (čelnica 

Operativne strukture). 

G. Denis Kennedy bio je voditelj izaslanstva Europske unije u kojemu su se nalazili 

predstavnici nadležnih službi Komisije. 

Gđa Vera Babić, državna tajnica za rad, bila je voditeljica izaslanstva Republike 

Hrvatske u kojemu su se nalazili predstavnici nadležnih tijela koji su imenovani 

članovima Sektorskog nadzornog odbora i određeni broj promatrača (potpuni popis 

nalazi se u prilogu). 

Nakon formalnog otvaranja sastanka prihvaćen je dnevni red. 

Državna tajnica gđa Vera Babić pozdravila je sve prisutne i izjavila da svi zastupljeni 

dokumenti za ovaj SNO predstavljaju radni materijal otvoren za raspravu i daljnju 

doradu. Državna tajnica ukratko je upoznala sve članove s trenutačnim stanjem stvari u 

odnosu na Komponentu razvoja ljudskih potencijala naglasivši da je učinjen veliki 

napredak u cilju uspješnog ispunjenja akreditacijskih kriterija potpisivanjem Sporazuma 

o financiranju. 

Nakon kratkog uvoda, g. Kennedy je čestitao hrvatskome izaslanstvu na potpisivanju 

JAP-a – Memoranduma o prioritetnim mjerama na području zapošljavanja u Bruxellesu 

28. svibnja 2008. Naglasio je važnost daljnjeg jačanja institucionalnih sposobnosti u 

kontekstu pripreme priprema za proces provedbe. 

Izaslanstvo EK-a u kratkim je crtama izvijestilo Odbor o fazi izrade Sporazuma o 

financiranju istaknuvši da će se ovaj dokument razraditi na seminaru u Bruxellesu 17. 
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srpnja, a okončanje tog procesa očekuje se u listopadu ako se proces akreditacije 

uspješno završi. Proces provedbe može službeno započeti nakon potpisivanja Sporazuma 

o financiranju. 

Privremeni sastav Sektorskog nadzornog odbora 

Hrvatsko izaslanstvo predstavilo je Odboru prijedlog sastava SNO-a za OP RLJP IPA, 

naglasivši da su napravljene neke izmjene sastava sukladno raspravi na prvom SNO-u u 

sjeni. 

Radi postizanja učinka jačanja kohezije između različitih komponenti na sastanku SNO-a 

za OP RLJP bio je prisutan predstavnik Komponente III.c "Regionalna konkurentnost". 

Osim toga, u kratkim je crtama spomenuto da budući da su zbog triju važnih sektora – 

obrazovanja, tržišta rada i zapošljavanja i socijalne skrbi u SNO imenovani predstavnici 

civilnog društva u tim sektorima, Odboru je upućen zajednički prijedlog da se ponovno 

razmotri pitanje uključivanja šireg kruga predstavnika skupina u nepovoljnom položaju, 

osobito mladih, osoba s invaliditetom i manjina. 

Na temelju konsenzusa s izaslanstvom EU-a, dogovoreno je da će Hrvatska, u suradnji sa 

Savjetom za razvoj civilnoga društva, razmotriti prijedlog dodatnog uključivanja 

odgovarajućih predstavnika ranjivih skupina u rad SNO-a, radi jačanja civilnoga društva, 

kao i svih ostalih tijela s odgovarajućim interesom za program. 

Izaslanstvo EK-a još je jednom istaknulo da se prilikom odlučivanja o sastavu SNO-a 

mora uzeti u obzir specifičnost toga Programa. 

Primijećeno je i da je pitanje sukoba interesa važno pitanje koje je potrebno uzeti u obzir 

i o kojemu treba voditi računa kad je riječ o sudjelovanju nevladinih udruga u radu 

Odbora. U načelu, to ne bi trebalo stvarati probleme zbog činjenice da će se SNO 

zadržati na općenitoj razini dokumenata koji bi mogli dovesti do sukoba interesa. 

Zapisnik sa zasjedanja Sektorskog nadzornog odbora u sjeni za IV. komponentu iz 

prosinca 2007. 

Kad je riječ o zapisniku sa zasjedanja prvoga Sektorskog nadzornog odbora u sjeni koje 

je održano 11. prosinca 2007., postignuta je suglasnost da se taj zapisnik sada smatra 

prihvaćenim od strani svih članova koji su prisutni. 

Razmatranje i donošenje Poslovnika Sektorskog nadzornog odbora 

Hrvatska je iznijela kratki pregled predloženog nacrta Poslovnika, ukratko opisavši opće 

odredbe, dužnosti članova, tajništvo, odredbe o protoku dokumenata i naknadne 

aktivnosti, kao i ostala pitanja navedena u preliminarnom dokumentu. 

Izaslanstvo EK-a složilo se s tim načelima i istaknulo je da su ta pravila u skladu s 

ostalim mjerodavnim dokumentima na horizontalnoj razini. 

Dokument o općim kriterijima za odabir operacija 

Kad je riječ o kriterijima odabira, Hrvatska je ukratko predstavila prijedlog dokumenta o 

općim kriterijima za odabir operacija, iznijevši opći kontekst prioriteta Programa i 
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popratne informacije, ukratko objasnivši prioritete u OP-u, zadaće i dužnosti Operativne 

strukture i postupke odabira operacija, te na kraju opis kriterija odabira. Rečeno je da je 

to još uvijek nacrt otvoren za dodatne primjedbe. Izaslanstvo EK-a istaknulo je da će 

svoje iscrpne primjedbe dostaviti u roku od 10 radnih dana jer je to veoma bitno pitanje 

za utvrđivanje parametara provedbe. 

Prijedlog izaslanstva EK-a bio je da donošenje kriterija odabira u SNO-u ostane na 

općenitoj razini, a da konkretne kriterije odabira u natječajnoj dokumentaciji izradi 

operativna struktura. 

Još je jednom rečeno kako je presudno da utvrdimo okvirni dokument za opće kriterije 

odabira i kako je to glavni izazov za ovaj Sektorski nadzorni odbor. 

Godišnji plan provedbe, godišnji plan rada i nacrt komunikacijskoga plana 

Nadalje, hrvatsko izaslanstvo ukratko je navelo da dio radnog materijala za ovaj SNO 

predstavljaju Godišnji planovi rada čitave Operativne strukture, Godišnji plan provedbe i 

IPA Komunikacijska strategija koju je dostavio SDURF. Strateška koordinatorica za III. 

i IV. komponentu gđa Nataša Mikuš Žigman u kratkim je crtama objasnila svrhu IPA 

Komunikacijske strategije kao podloge za izradu Komunikacijskog akcijskog plana u 

svakoj instituciji Operativne strukture, te ulogu SDURF-a u procesu komunikacije. 

Navela je i da će se sljedeći tjedan održati sastanak Mreže za odnose s javnošću za sve 

službenike za odnose s javnošću na temu Komunikacijske strategije. 

Zbog činjenice da provedba još nije započela, Operativna struktura izjavila je da u ovoj 

fazi i nema puno toga o čemu bi se moglo izvijestiti. Izaslanstvo EK-a se s time složilo i 

istaknulo da će se kad provedba započne postaviti veliki izazovi i da je mobilizacija 

strane koja se bavi provedbom od presudne važnosti. 

Postupci "objave natječaja/poziva za podnošenje ponuda" s klauzulom suspenzije 

Kad je riječ o mogućnosti objave natječaja za pojedinačne projekte s "klauzulom 

suspenzije", izaslanstvo EK-a naglasilo je da je primjena klauzule suspenzije u skladu s 

člankom 168. Provedbene uredbe o Programu IPA moguća nakon dostave formalne 

pisane potvrde od strane Nacionalnog dužnosnika za ovjeravanje. 

Razno 

Na kraju sastanka Odbor je upoznat sa stanjem stvari u pogledu tehničke pomoći. 

MINGORP, kao tijelo nadležno za prioritet/mjeru, navelo je da se ona planira ugovoriti u 

obliku bespovratne pomoći. Brojne će se aktivnosti financirati sredstvima tehničke 

pomoći, poput konzultantskih usluga na razini projekta i Programa, usluga ocjenitelja za 

programe bespovratne pomoći, evaluacije OP-a u sredini razdoblja provedbe, aktivnosti 

glede upravljačkog informacijskog sustava, aktivnosti vezanih za odnose s javnošću i 

vidljivost, nabavu i troškove plaća. 

Naknadne aktivnosti 

Na kraju sastanka članovi su se usuglasili da će se u roku od deset radnih dana, do 18. 

srpnja 2008., razaslati svi mjerodavni dokumenti koje je potrebno razmotriti, te da će se 

sljedeći sastanak SNO-a održati u roku od 6 mjeseci, početkom prosinca 2008., s time da 

će se točan datum tog sastanka odrediti naknadno. 


